
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
A Pénzügyi Ellenőrző Bizottság 

2023. január 26-i nyilvános rendkívüli üléséről 

Az ülés helye: Budaörsi Polgármesteri Hivatal II. emelet nagyterem (Budaörs, Szabadság út
134.)

Jelen voltak: dr. Molnár Gábor elnök, Laczik Zoltán, Stift Nándor, Hauser Péter, Kapitány
Gábor  képviselők  és  Árendás  Péter,  Csepreghy István,  Kovalik  Sándor  külsős  bizottsági
tagok.

Igazoltan távol van: Rakusz Mihály külsős bizottsági tag.

 Jelen volt: Vágó Csaba kabinetvezető.
 
Skypon vett részt az ülésen: dr. Bocsi István jegyző, dr. Molnár Bernadett aljegyző, Lőrincz
Mihály ügyosztályvezető, Zborayné Dr. Pető Beáta irodavezető-helyettes.

Jegyzőkönyv-vezető: dr. Sándor Anett

dr.  Molnár  Gábor  elnök:  Tisztelettel  köszönti  a  megjelenteket.  Megállapítja,  hogy  a
Bizottság határozatképes, mivel 9 tagból 8 tag jelen van, így az ülést megnyitotta.
Kéri a Bizottság tagjait, hogy válasszanak jegyzőkönyv-hitelesítőt és egyben javasolja, hogy
Stift Nándor képviselő bizottsági tagot válasszák meg. Stift Nándor képviselő bizottsági tag
jelezte, hogy vállalja a jegyzőkönyv hitelesítését.
A Bizottság  8 igen szavazattal  úgy döntött,  hogy  Stift  Nándor  képviselő  bizottsági  tagot
választja meg, a jegyzőkönyv bizottsági tag aláírójának.
Felteszi szavazásra a meghívó szerinti  napirendet, melyet a Bizottság  8 igen szavazattal
elfogadott.

1/2023.(I.26.) PEB sz.                                                    határozat
Jegyzőkönyv-hitelesítő megválasztása és Napirend 

A.      Jegyzőkönyv hitelesítő választás
Budaörs Város Önkormányzat Pénzügyi Ellenőrző Bizottsága úgy dönt, hogy Stift Nándor
képviselő bizottsági tagot választja meg jegyzőkönyv hitelesítőnek.

B.      Napirend:

I. Testületi hatáskör: 

1.)  Döntés  a  12/2023.  (I.  20.)  Korm.  rendelet  alapján  a  megkötött  egyedi  földgáz-
kereskedelmi szerződésben meghatározott árképzési meghatározás módosításáról 

2.) Budaörsi vízellátó - viziközművek 2022 – 2036. időszakra vonatkozó gördülő fejlesztési
terv felújítási és pótlási terv módosítása

Napirend előtti hozzászólás: nem volt.

Napirendek tárgyalása: 

I. Testületi hatáskör: 
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1.)  Döntés  a  12/2023.  (I.  20.)  Korm.  rendelet  alapján  a  megkötött  egyedi  földgáz-
kereskedelmi szerződésben meghatározott árképzési meghatározás módosításáról

Vágó  Csaba  kabinetvezető:  Ismereti  az  előterjesztést.  A  péntek  éjszakai  rendeleti
jogalkotási hullámnak egyik újabb állomása volt az, amivel lehetővé tette a kormányzat, –
nagyon szűk határidővel,  ami holnap éjfélkor jár  le – hogy azok a költségvetési  szervek,
intézmények,  jogalanyok,  önkormányzati  szférába  tartozó  cégek,  akiknek  nem  fixáras
energiaár  szerződésük  van,  itt  most  főleg  a  gázárakról  van  szó,  azok  fixárassá
változtathassák egy szerintük jobb kondíció mentén a meglévő energia szolgáltatóval kötött
szerződéseiket. Ebbe a körbe való bejelentkezést egy online felületen holnap éjfélig vagy
délután ötig lehet megtenni, nem tudja pontosan az időpontot. Az, hogy az önkormányzat,
illetve annak intézményei, a BTG és az uszoda, mint a legnagyobb városi energiafelhasználó
kapcsán érdemes lenne ezzel a lehetőséggel élni. Mind felfelé, mind lefelé változhat ez az év
során. A világpiaci ára a gáznak az magasabb lesz, vagy alacsonyabb, azt nagyon kalkulálni
nagy biztonsággal nem lehet. Ennek ellenére több érv szól amellett, hogy jelentkezzenek be,
minthogy hagyják elmenni a lehetőséget.  A határozati  javaslat első három arab számmal
jelölt javaslata melletti elköteleződést kéri a bizottságtól.

A  Településfejlesztési,  Környezetvédelmi  és  Vagyongazdálkodási  Bizottság  a  javaslatot
egyhangúan támogatta.

Kapitány Gábor képviselő: Lehet tudni nagyságrendileg, hogy ez a jelenlegi piaci árakhoz
képest, vagy a megkötött szerződésekhez képest mekkora megtakarítást eredményezhet?

Vágó Csaba kabinetvezető:  Tudnak erre olyan számokat mondani, amiben nem hisznek.
Az,  hogy  a  mai  napi  árindex  úgy  néz  ki,  hogy  kb.  60  euró/kWh  –  de  nem  biztos  a
mértékegységben – ami korábban a csúcson olyan 220 euró/kWh volt. Tehát ezzel tudják
összehasonlítani. Ez azokat a kockázati tényezőket nem tudja modellezni. Mind a felfelé és
lefelé menő árváltozás is realitás. Egy dolgot kell még tudni, hogy a gázév hátralevő részére
kötnek szerződést, március 31. és szeptember 30. közötti időszakra vonatkozik a nyilatkozat,
amit ma a Bizottság és a Képviselő-testület ma elfogad.

Lőrincz Mihály műszaki  ügyosztályvezető:  Az önkormányzat  jelenlegi  szerződése nem
fixáras, hanem tőzsdei árhoz viszonyított.  A jelenlegi szerződés is változó, MWh-ban van
egyébként  meghatározva.  60  és  70  euró  között  ingadozik  az  ár.  Senki  nem  tudja
megmondani, hogy a rendelet szerinti február 6-i tőzsdei ár ehhez képest a mai árhoz képest
kevesebb vagy több lesz. Az sem megmondható, hogy a nyár folyamán hogyan változik a
tőzsdén  a  gáz  ára.  Elég  sok  bizonytalanság  van,  de  szakmailag  az  indokolható,  hogy
csatlakozzon az önkormányzat a lehetőséghez.

dr. Molnár Gábor elnök: Feltette szavazásra a határozati javaslatot, melyet a bizottság  8
igen szavazattal elfogadott. 

2/2023.(I.26.) PEB sz.                                                    határozat
Döntés  a  12/2023.  (I.  20.)  Korm.  rendelet  alapján  a  megkötött  egyedi  földgáz-
kereskedelmi szerződésben meghatározott árképzési meghatározás módosításáról

1. Budaörs  Város  Önkormányzat  Képviselő-testülete  Pénzügyi  Ellenőrző
Bizottság javasolja a Képviselő-testületnek,  hogy döntsön úgy, hogy a  127/2022.(IX.14.)
ÖKT sz  határozatban  adott  felhatalmazás  alapján  az 55/2022.  (XII.02.)  ÖKDB  sz.
határozatra  tekintettel  a  „földgáz  energia  beszerzése  2022-2023” (EKR001610192022)
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tárgyú közbeszerzési eljárásban nyertes ajánlattevő MVM Next Energiakereskedelmi Zrt.-vel,
mint  földgázkereskedővel  megkötött  földgáz-kereskedelmi  szerződésben  meghatározott
árképzési meghatározás módosítása tárgyában, a 12/2023. (I. 20.) Korm. rendelet alapján az
önkormányzat  által  fenntartott  valamennyi  érintett  intézmény  tekintetében  fixálni
kívánja a földgáz egységárat. 

2.               Budaörs  Város  Önkormányzat  Képviselő-testülete  Pénzügyi  Ellenőrző
Bizottság javasolja a Képviselő-testületnek,  hogy döntsön úgy,  hogy  a  127/2022.(IX.14.)
ÖKT sz  határozatban  adott  felhatalmazás  alapján  az 55/2022.  (XII.02.)  ÖKDB  sz.
határozatra  tekintettel  a  „földgáz  energia  beszerzése  2022-2023” (EKR001610192022)
tárgyú közbeszerzési eljárásban nyertes ajánlattevő MVM Next Energiakereskedelmi Zrt.-vel,
mint  földgázkereskedővel  megkötött  földgáz-kereskedelmi  szerződésben  meghatározott
árképzési meghatározás módosítása tárgyában, a 12/2023. (I. 20.) Korm. rendelet alapján a
tulajdonát  képező  BTG  Nonprofit  Kft.,  amely  felett  az  önkormányzat  Ptk.  8:2.   §-a
szerinti  többségi  befolyással rendelkezik,  nyilatkozzon  úgy,  hogy  fixálni  kívánja  a
földgáz egységárat.

2.)  Budaörsi  vízellátó  -  viziközművek  2022  –  2036.  időszakra  vonatkozó  gördülő
fejlesztési terv felújítási és pótlási terv módosítása

Lőrinc Mihály irodavezető: Ismerteti az előterjesztést.

A  Településfejlesztési,  Környezetvédelmi  és  Vagyongazdálkodási  Bizottság  a  javaslatot
egyhangúan támogatta.

Kapitány Gábor képviselő: Ha jól  látta,  akkor ez 3,5 millió Ft eltérést  jelent a tervezett
összeghez képest. Kérdezi, hogy ezt valamilyen módon a következő évi feladatok ellátásánál
be tudja számíttatni az önkormányzat vagy milyen módon történik ennek az elszámolása? 

Lőrincz  Mihály  ügyosztályvezető: Szeretnék  ezt  jóváiratni,  de  sajnos  a  vízművek
érvelésében is van igazság. Miután a rezsistop és a befagyasztott árak miatt nem termelődik
meg  az  az  amortizáció  a  víz  árában,  amit  rá  kellene  fordítani.  Évek  óta  nem  tudja
érvényesíteni a víziközmű az inflációt,  se az euró árfolyamváltozást  az áraiban.  Így elég
nehéz gazdálkodni.

Vágó  Csaba  kabinetvezető: Azt  szeretné  kérni  mindenkitől,  amikor  a  víziközműnek  az
állapota, meg az erre ráfordítható összegek szóba kerülnek, akkor azt mindig mérlegeljék,
hogy  az  ennek  a  rendszernek  a  fenntartására  sem  elegendő,  ami  ezzel  a  nyomott,
csökkentett  hatósági  áron való  szolgáltatást  jelenti.  Ez  a  rendszer,  bármilyen sajnálatos,
hosszú távon nem lesz fenntartható. Jelezné, hogy bárki, aki a következő ülések folyamán
elmeséli  azt,  hogy  melyik  utcában  milyen  csőtörést  volt  az  tudja,  hogy  ennek  van
összefüggése ezzel.
 
dr. Molnár Gábor elnök: Feltette szavazásra a határozati javaslatot, melyet a bizottság  8
igen szavazattal elfogadott. 

3/2023.(I.26.) PEB sz.                                                    határozat
Budaörsi vízellátó - viziközművek 2022 – 2036. időszakra vonatkozó gördülő fejlesztési
terv felújítási és pótlási terv módosítása
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Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete Pénzügyi Ellenőrző Bizottsága javasolja a
Képviselő  Testületének,  hogy  jelen  előterjesztés  1.  sz.  mellékletében  szereplő  Budaörs
vízellátó – víziközmű rendszer Gördülő Fejlesztési Terv 2022 – 2036. évek közötti időszak I.
ütemére vonatkozó felújítási és pótlási terv módosítását fogadja el.

További napirend nem lévén, az elnök megköszönte a munkát, és bezárta az ülést.

k.m.f.

Stift Nándor dr. Molnár Gábor
bizottsági tag aláíró elnök
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